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Rada starostov v Košiciach 
 

Zápisnica 
z 11. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 6. júna 2023 

(volebné obdobie 2022-2026) 
 

Rokovanie vedie predsedníčka Rady starostov v Košiciach a starostka MČ Košice – Nad 
jazerom Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová. Rokovanie sa uskutočnilo prezenčnou formou  
v zasadačke mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 
 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 
 
Úvod rokovania 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Takže dobré ránko, začíname 11. rokovanie Rady starostov, 

z celkového počtu 22 je prítomných 16, takže konštatujem, že sme uznášaniaschopní, 
ospravedlnila sa p. starostka Monika Puzderová.  

         Za overovateľov zápisnice určujem p. Dominika Babušíka a p. Adriánu Šebeščákovú 
Balogovú. Zapisovateľka rokovania, pani Nagyová. Má niekto doplňujúce návrhy? 

 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: podľa diskusie pri schvaľovaní rozpočtu 

na zastupiteľstve, ohľadom prerozdelenia podielových daní by som doplnil bod: Návrh 
na prerozdelenie podielových daní na rok 2023 ako bod č. 3. Posielal som aj emailom, 
tabuľka porovnáva počet obyvateľov za posledné roky, suma ostáva nezmenená tak ako 
bola schválená v rozpočte 13 384 856 podľa tabuľky je to férovosť. Komu pribudlo 
obyvateľov, má viac peňazí, to sa týka aj malých aj veľkých mestských častí. Je to trošku 
iný ako ten čo bol prijatý na Rade starostov, tento prepočet je rozdielny podľa počtu 
obyvateľov podľa štatistického úradu. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Budeme hlasovať, bude to bod 3, a rôzne bude bod 4. 

Hlasujme o doplnení programu. 
         (pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 
 
Hlasovanie č. 1 - za: 15, proti: 0, zdržali sa: 2 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Skonštatovala, že doplnenie programu rokovania Rady 

starostov s doplnením o bod č. 3 bolo schválené. 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Budeme hlasovať o programe plus doplnenie. 
         (pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 
 
Hlasovanie č. 2 - za: 16, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
Overovatelia zápisnice: PhDr. Dominik Babušík a Mgr. Ing. Adriána Šebeščáková Balogová 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Program bol schválený, došiel aj p. riaditeľ magistrátu           

p. Čop a p. námestník. Vitajte na rokovaní. Aj p. Kasterko. Navrhujem, aby sme rokovali              
v zrýchlenom konaní, majetkové veci un blok, územné plány jednotlivo 12, 13, 14 a od 
15 po 43 teda by sme mohli un blok. 
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Bod č. 1 
Vystúpenie zástupcov spoločnosti Monte, lokalita Girbeš 
 
p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Ďakujem, chcel by som využiť 

prítomnosť p. námestníka a p. riaditeľa, chcel by som kolegovia informovať, sme boli 
vymazaní z registra dlhu a môžeme sa uchádzať o granty. Vďaka patrí aj môjmu 
predchodcovi, že nechal finančné prostriedky na účte, takže to bolo splnením podmienok, 
ktoré sme vyrokúvali v Bratislave, takže ďakujem. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Máme v programe aj územný plán lokality Girbeš. Takže 
poprosím aby ste uviedli o čo sa jedná, aj z útvaru hlavného architekta. Aký zámer, čo sa rieši. 
 
p. Karchňák, zástupca spoločnosti Monte: Vážená p. starostka, dámy a páni, som zástupca 

jedného z vlastníkov pozemkov. Je pripravený plán zóny na rokovanie mestského 
zastupiteľstva, ktorý chceme odprezentovať, poprípade zodpovedať otázky. Momentálne 
vedú sa rokovania o zmluve o spolupráci, ktorá predchádza schváleniu územného plánu. 
Územie sa nachádza na okraji katastra mestskej časti KVP a Myslava, výmera 10,77 
hektára pre viacpodlažnú bytovú zástavbu, ako jedno z rozvojových území Košíc, 
pôvodne KVP 5, takže dopravná infraštruktúra aj inžinierske siete sú zodpovedajúce, nie 
výstavba na zelenej lúke. Moderný koncept bývania, nie bytové domy, ale aj zóny pre 
občiansku vybavenosť, so službami na komerčné aj nekomerčné účely. Chceme 
zdôrazniť aj informáciu o počte bytov, celkový počet 1500, nie ako pôvodne 5000 bytov, 
takže momentálne prvá časť etapovite, podľa prirodzenosti riešenia developerských 
projektov, 200 bytov jedna etapa, 3-4 roky. Projekt v rámci prvej etapy 12 rokov. V rámci 
územného plánu sme sa zaoberali opatreniami investície, úprava dopravnej 
infraštruktúry, križovatiek Trieda KVP Jána Pavla, pri Lidli, na konci Jána Pavla II.             
a v priesečníku s Moskovskou triedou. Určite starostovia majú informácie k návrhu plánu 
zóny, aby sme zodpovedali otázky. 

 
p. Lörinc, starosta MČ Košice – KVP: Ďakujem, skúsim stručne, lebo táto téma nepatrí na Radu 

starostov, dúfam, že každý projekt sa nebude prezentovať. Projekt sa nachádza na KVP, 
ale celková napojenosť bola KVP 5, takže sme mali tri požiadavky. Oprava cesty Jána 
Pavla, dopravné riešenie pre Klimkovičovú, teda kruhový objazd na Triede KVP  
s napojením na Jána Pavla. Správne povedali, že 1500 bytov, ale nepovedal, že bude 
druhá a tretia etapa, 4600 parkových miest, 10 tisíc obyvateľov, ktoré budú všetky na 
jeden výjazd, druhý výjazd cez dedinu Myslava. Neboli sme hneď proti, keďže to bolo 
rezerve, ale že bavme sa o tom, ale keď KVP bude mať z toho nejaký benefit, aby sme sa 
podieľali na financiách z dane za rozvoj. Tých 3,5 milióna si rozdelí mesto 50% a mestská 
časť Myslava 50%. Včera bolo prvýkrát stretnutie, mestská časť študuje podmienky 
Memoranda, ku ktorým sa vyjadríme. Navrhli sme, aby sa mesto a Myslava  vzdali 10% 
tej sumy, ide aj o MČ Západ. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Tento bod máme na mestskom zastupiteľstve, spoločnosť 

Monte poslala oficiálnu požiadavku na vystúpenie. 
 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Tiež dlhodobo upozorňujem na tému toho výjazdu, 

vnímam to podobne ako starosta Lörinc. Diskutovali sme o tom s ÚHA, vraj tých ciest 
bude niekoľko, ale všetko bude pri fakultnej, takže treba hľadať aj iné riešenie. Čo sa týka 
investícii do infraštruktúry by sa to mohlo priebežne podľa projektu. 
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p. Čop, riaditeľ MMK: Chcem zareagovať na veci okolo tohto zámeru, ktorý je 20 rokov 
naplánovaný. Lokalita bola vyčlenená pre bytovú zástavbu. Boli všetky požiadavky 
mestskej časti KVP splnené až na jednu, dokončuje sa ešte projekt cyklochodníka. 
Ohľadom dopravno kapacitného posúdenia, tento posudok bok spracovaný, je súčasťou 
materiálu, zaoberá sa výstavbou v tejto lokalite. Schvaľujeme prvú etapu Girbeš 1, projekt 
na cca 12-15 rokov od získania stavebného povolenia. Navrhuje určité technické riešenia 
a zároveň druhým výjazdom z ul. Jána Pavla podľa počtu obyvateľov danej lokality 
potom. Čo sa týka dopravných križovatiek ul. Jána Pavla a od Lidlu, by sa to riešilo spolu. 
Dlhodobo mestská časť chce to riešiť kruhovým objazdom, sú odporučenia na stykovú 
križovatku. Je kruhová križovatka v rámci návrhu o spolupráci medzi mestom, 
investorom a mestskými časťami. Z poplatku na rozvoj by to vybudovalo mesto. Podiel 
mesta by bol na úrovni 1,5 milióna, teda na prestavbu. Podobne tá diskusia znela pri 
projekte tlačiarne, kde mesto investuje na Festivalovom námestí, aj v lokalite ponad 
Albeli, kde mesto investuje poplatok za rozvoj. Keď chceme inak deliť, tak by sme to 
mali riešiť pri štatúte. Z príjmu mesta nie je priestor na to, aby sme 10% dali mestskej 
časti, alebo potom mestská časť, by sme žiadali, aby investovala pri kruhovom objazde. 
To je odhad podľa zastavanej plochy, časť pozemkov je v katastri mesta. Zmluva počíta 
s investovaním tých peňazí v rámci mestskej časti KVP a Myslava, čiže väčšina 
finančných prostriedkov je nato. Dohoda medzi mestom, investorom a mestskými 
časťami. Mesto za súčinnosť dostane od investora za jedno euro pozemok na výstavbu 
nájomného domu pre 25 bytových jednotiek plus parkovacie miesta. 

 
p. Lörinc, starosta MČ Košice – KVP: Chcem uviesť, že hoci sa materiál volá Girbeš 1, počíta 

nie len s etapou 1, ale aj 2 a 3, keďže je to v rámci toho územného plánu, preto sa ozývame 
teraz. Je dobre, že mesto si vyjednalo benefit v podobe tých pozemok, aj KVP si chce 
vyrokúvať nejaký benefit. 

 
p. Beer, starosta MČ Košice – Myslava: Za mestskú časť Myslava, by som povedal, že zóna 

Girbeš končí nejakých 160 m od hranice územného plánu Myslava, a súčasťou plánu nie 
je prepojenie Kopa - KVP. Včera som prvýkrát čítal návrh Memoranda, a budeme 
pripomienkovať, aby toto bolo súčasťou. Sme ochotní sa podieľať aj daňami. 

 
p. Čop, riaditeľ MMK: Územný plán dlhodobo počíta s výstavbou v lokalite. My schvaľujeme 

zónu. 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem spoločnosti Monte. Budeme hlasovať Rada 

starostov berie na vedomie informáciu spoločnosti MONTE, s.r.o. o pripravovanom 
zámere. 

         (pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 
 
Hlasovanie č. 3 - za: 17, proti: 1, zdržalo sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pokračujeme štandardným rokovaním 
 

- - - 
 

Bod č. 2 
Materiály prerokované na Mestskej Rade v Košiciach dňa 06.06.2023, zaradené na 
najbližšie zasadnutie MZ: 
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1. Informácia o stave spracovania nového územného plánu pre mesto Košice 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: chce sa niekto niečo spýtať? Máme aj zástupcu z Útvaru 

hl. architekta. Zo strany členov RS žiadne podnety ani pripomienky neodzneli, 
predsedníčka predniesla návrh na uznesenie: Rada Starostov v Košiciach berie na 
vedomie Informáciu o stave spracovania nového územného plánu pre mesto Košice. 

         (pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 
 
Hlasovanie č. 4 - za: 18, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Skonštatovala, že uznesenie schválili. 
 
2. Územný plán mesta Košice, koncept riešenia - Súborné stanovisko 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Chce sa niekto opýtať p. Jerguša, p. riaditeľa,                            

p. námestníka? Predsedníčka predniesla návrh na uznesenie: Rada Starostov v Košiciach 
odporúča Mestskému zastupiteľstvu zobrať na vedomie Územný plán mesta Košice, 
koncept riešenia - Súborné stanovisko. 

 
Hlasovanie č. 5 - za: 18, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Skonštatovala, že uznesenie schválili. 
 
3. Územný plán zóny „Obytná zóna Košice - Girbeš I“ 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Požiadala  o vystúpenie prihlásených do diskusie: 
 
p. Exner, starosta MČ Košice - Lorinčík: Možno to nie je k tejto veci, ale možno to všetkých 

bude zaujímať. Hovoril som s pár občanmi, chceli by zmeniť plán územnej zóny tak, že 
nie rozširovať hranicu, ale vlastnia parcelu mimo, ale chcú, aby to boli stavebné pozemky. 
Vždy im hovorím, že si to musia overiť na útvare hlavného architekta mesta. Ako to je? 
Či sa dá niečo také podľa toho plánu územnej zóny?  

 
p. Jerguš, vedúci referátu urbanizmu: Dobrý deň, ďakujem za záujem o územný plán, je dôležitá 

koordinácia zámerov územných, aby fungovali, najprv zhromažďujeme podnety                   
a koncepčný dokument je ten územný plán, ktorý určí tie územia, kde je možné 
podrobnejšie robiť tie územné plány. Pripravujeme zjednodušené pripomenutie konceptu 
na 27. júna pre starostov, poslancov a budeme sa týmito vecami zaoberať, ktoré plochy 
sú vhodné na rozvoj. Momentálne si definujeme. Čo sa týka napríklad záhrad 
nadrozmerných, radi pracujeme s dopĺňaním možnosti výstavby. Je dobré, keď je hustota 
osídlenia ideálne 100 obyvateľov na hektár, kde sú rodinné domy majú 20 obyvateľov na 
hektár. Najprv zbierame podnety rok, dva, potom komunikujeme s mestskou časťou, aj v 
Lorinčíku a potom premietame podnety na štúdiu a potom vieme rozprávať s tými 
vlastníkmi. S Krásnou sa tiež stretneme. Zbieranie podnetov, vyhodnotenie, štúdia a tá je 
podkladom pre zmeny a doplnky. 

 
p. Tomko, starosta MČ Košice - Krásna: Reagujem na p. Exnera, presne aj takéto požiadavky 

sú v Krásnej, kde obyvatelia majú pozemky a nie je prístupová komunikácia, kde chcú 
budovať na stavebných pozemkoch, kde sú polia. Mestské zastupiteľstvo schválilo zmenu 
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územného plánu zóny Rešov-Majer sa schválili 4/5 pozemkov pre poslanca, cesta nie je, 
ale sú schválené na obytnú zástavbu. Tomu musíme zabrániť. 

 
p. Lörinc, starosta MČ Košice - KVP: Trošku odbočím ohľadom práce ÚHA. Sme sa dohodli, 

že ÚHA dáva vyjadrenie k projektom mestskej časti už pri skici, potom sa vyjadrujú  
v územnom a stavebnom konaní, bez toho referát nakladania s majetkom riešenie statickej 
dopravy ulica Stierová 18.4, zámer výstavby chodníkov pred miestnym úradom podaná 
15.3, dokumentácia cyklochodníka 13.3. Pán riaditeľ o tom vie, a ani za rok sa neviem 
dopracovať k vyjadreniu a to nie je súkromná stavba. Chceme, aby sme mali v štandardnej 
dobe 30 dní odpoveď. Pán Jerguš viete sa k tomu vyjadriť? 

 
p. Čop, riaditeľ MMK: Tá komunikácia bola na hlavného architekta. Áno, sú vyjadrenia  

v priebehu spracovania, pracovné stretnutie so zástupcami mestskej časti na štvrtok. ÚHA 
sa snaží nájsť riešenie, aby ste mohli pracovať. Mestskej časti KVP, ale aj voči ostatným 
sa snažíme ústretovo, ale máme aj personálne obmedzenia. Určite vieme, že podávame aj 
mesto projekty, našim cieľom je do konca roka robiť čo najviac projektov. 

 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ (faktická): Čo sa týka ÚHA jedna vec, nedobrá 

skúsenosť aj so špeciálnym stavebným úradom, v porovnaní s tým je ÚHA úplne                  
v pohode, aj rok sa nevieme dostať k vyjadreniu. Mohli by sme prijať nejaké opatrenia, 
či už mestská časť, či mesto niečo robí. 

 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Tiež na p. Jerguša, by ma zaujímalo. Či mi 

viete povedať, jeden z bodov je Informácia o pláne založenia príspevkovej spoločnosti 
Business Košice, strategická spoločnosť, a jedna z vecí, financovanie sa uvažuje, o 
prerozdelení poplatku za rozvoj medzi pamiatkový fond, mestské časti, mesto, a túto 
spoločnosť. Čo to má byť za spoločnosť, kto v nej bude, počúvame, že máme nedostatok 
na ÚHA a toto tiež potrebujeme kapacitne zabezpečiť. 

 
p. Gibóda, námestník primátora: Tento zámer cieľom je neschvaľovať to na tomto 

zastupiteľstve, ale informovať poslancov a starostov. Cieľom je, že pri komunikovaní  
s partnermi vnímame potrebu lepšej prezentácie mesta Košice, z toho sme vychádzali pri 
tvorbe koncepcie organizácie, aj z toho, že ako riešiť výstavbu nájomných bytov, 
nedostatku pozemkov, prác na mestskom centre. Jedna možnosť je spolupráca s 
komerčnými, alebo investovať do toho. Priorita je, aby sa mesto podieľalo nie len 
koncepčne, ale aj investične. Poplatky za rozvoj majú slúžiť na rozvoj mesta, práve preto 
je ako úvod do diskusie návrh akým spôsobom financovať organizáciu, aby mohla plniť 
účel, napríklad pri vytipovaní pozemkov. Čo sa týka právnej formy, ešte si to pýta 
analýzu. Čo sa týka pravidiel pri odmeňovaní zamestnancov, napr. pri ÚHA, referáte 
dopravy, strategickom oddelení. Ak chceme byť efektívni, tých odborníkov si musíme 
zaplatiť. Táto organizácia, nie je nič nové vychádza z niekoľkých vzorov, najbližší je  
z mesta Debrecén, kde vytvorila tú možnosť, že bolo úspešnejšie, pri automobilke BMW 
a čo pre automobilku dokázalo mesto Debrecén ponúknuť. Možno by sme aj pri Volve 
boli flexibilnejší. Hlavne to bol zámer p. primátora, ktorý sa ospravedlňuje, aby sme 
začali diskusiu o ekonomickom a business development centrum. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Bude to mať dopad na rozpočet? Štruktúru, zamestnancov, 

manažment? 
 
p. Gibóda, námestník primátora: Áno, musí mať. 
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p. Čop, riaditeľ MMK: Projektové riadenie, budovanie štruktúry, komunikujeme s inými 

mestami, napr. Prahou, že aký ma byť ten model, aby sme vedeli zabezpečiť rozvoj mesta, 
pritiahnuť iné aktivity IT sektor, vieme, že bude modernizácia US Steel-u, čiže mesto 
musí byť aktívne. 

 
p. Gibóda, námestník primátora: Už máme záujem Slovenskej obchodnej priemyselnej komory 

podpísať memorandum práve o Business Košice, chcú zamestnávatelia  sa podieľať aj 
finančne na propagácii mesta Košice ako ekonomickej destinácii, na tom pracujeme aj s 
p. Mudrákom. 

 
p. Jerguš, vedúci referátu urbanizmu: S ÚHA to len okrajovo súvisí, často dohodneme  

s developermi veci ohľadom územného rozvoja a pripravíme podklady pre ďalšie 
rozhodovanie mesta, čiže tiež by sme privítali túto organizáciu, o to viac by sme sa mohli 
venovať svojmu business-u. 

 
p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce (faktická): K predstavenému projektu 

developerskému by som to privítal, ale keby sa dalo k vypracovaniu aktivít hnedých zón, 
myslím že napr. okolie starej magnezitky, o tom sa ešte budeme baviť. 

 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Smeroval som otázku na p. Jerguša, lebo  

v materiáloch píše ÚHA, ale tak potom nech tam píše Mesto Košice, keď p. Jerguš povie 
že s tým nemajú nič. 

 
p. Gibóda, námestník primátora: ÚHA spolupracovalo na vytvorení, ale nie je to úloha ÚHA 

napr. to mestské centrum, aby nedochádzalo k potencionálnemu konfliktu záujmov. 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Predsedníčka predniesla návrh na uznesenie: Rada 

Starostov v Košiciach odporúča Mestskému zastupiteľstvu v Košiciach predmetný 
materiál Územný plán zóny „Obytná zóna Košice - Girbeš I“ prerokovať. 
(pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 

 
Hlasovanie č. 6 - za: 17, proti: 0, zdržali sa: 2 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Skonštatovala, že uznesenie schválili. 
 
4. Územný plán zóny Košice, Obytná zóna Poľov – Pažiť 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Rada Starostov odporúča Mestskému zastupiteľstvu 

prerokovať Územný plán zóny Košice, Obytná zóna Poľov – Pažiť. 
(pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 

 
Hlasovanie č. 7 - za: 19, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem. Skonštatovala, že uznesenie schválili. Ešte pár 

bodov jednotlivo, potom an-blok. 
 
5. Návrh VZN mesta Košice o čistote a verejnom poriadku a prerokovanie protestu 
prokurátora.  
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p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Mesto nemá vydávať súhlas, aby sa mohli popíjať alko 
nápoje počas aktivít organizovaných mestom, či mestskou časťou, vypracoval sa nový 
návrh VZN. 

 
p. Čop, riaditeľ MMK: Akceptovali sme protest prokurátora, a vypočuli sme poznámky 

aktivistov, ale upozorňujeme, že kŕmenie na verejnosti je vnímané ako znečisťovanie 
verejného priestoru, ohľadom legislatívnych pravidiel, ale nie je to až takto definované 
vo VZN. 

 
p. Lörinc, starosta MČ Košice - KVP: (faktická) Nenašiel som originálny dokument protest 

prokurátora, tak prosím doložiť na zastupiteľstvo. A k tomu kŕmeniu mačiek, bolo lepšie, 
keď to bolo zakázané aj tak to nikto neriešil, ale keď to povolíme, tak potom niektoré 
osoby tam podávajú jedlo. Je to problém údržbový. 

 
p. Čop, riaditeľ MMK: Je tam aj uznesenie Komisie životného prostredia, ktorá chcela aby sa 

tento bod vypustil, bola aj otázka predloženia poslaneckého návrhu, ale nechávanie 
zbytkov je znečisťovanie verejného priestranstva, aktivisti sa obrátili aj na súd, ale bolo 
to zamietnuté ako neopodstatnené. 

 
p. Súkeníková, starostka MČ Košice - Juh: Že každý má dbať, aby neobťažoval iné osoby 

pachmi, prachom. Ako sa dá zabrániť, keď máme nelegálnu osadu a oni niečo pália, a je 
tam dym. 

 
p. Čop, riaditeľ MMK: Treba dať podnet na 159, je to evidované a polícia to musí riešiť ako 

občiansky podnet, a riešia to ako priestupok, aj v záhradkárskej lokalite aj sídliskovej. 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Rada Starostov odporúča Mestskému zastupiteľstvu 

vyhovieť protestu prokurátora a schváliť VZN mesta Košice o čistote a verejnom 
poriadku podľa predloženého návrhu. 
(pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 

 
Hlasovanie č. 8 - za: 17, proti: 1, zdržalo sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Skonštatovala, že uznesenie schválili. Takže body 6, 7, 8 

to vieme naraz, chcem poďakovať za občerstvenie p. starostke mestskej časti Džungľa  
p. Adriáne Balogovej - Šebeščákovej. 

 
6. Monitorovacia správa plnenia PHRSR mesta Košice a jeho funkčnej oblasti za 2022 
7. Záverečný účet mesta Košice za 2022 
8. Uznesenie MZ v Košiciach č.1086 zo dňa 08.09.22 – informácia o plnení podmienok 

uvedených v uznesení – Správa k obsahu a napĺňaniu „Memoranda o porozumení 
a vzájomnej spolupráci medzi Mestom Košice a spoločnosťou Východoslovenská 
distribučná, a. s.“ 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Prečítam návrh uznesenia. Rada starostov v Košiciach 

odporúča Mestskému zastupiteľstvu v Košiciach prerokovať a schváliť podľa 
predloženého návrhu materiály pod bodmi 6 až 8. 
(pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 

 
Hlasovanie č. 9 - za: 18, proti: 0, zdržalo sa: 0 
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p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Skonštatovala, že uznesenie schválili. Pokračujeme ďalším 

bodom, tento bude samostatný. 
 
9. Informácia o výsledku kontroly NKÚ „Rozhodnutie obcí a miest v elektronickej podobe  

č. KA-002/2023/1140“ v organizácii Mesto Košice 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Chce sa niekto niečo opýtať? Ako mesto komunikuje 

elektronicky? Koľko vynakladá finančných prostriedkov na poštovné? Do diskusie sa 
nikto neprihlásil , rozpravu ukončila a predniesla návrh na uznesenie: Rada Starostov 
odporúča Mestskému zastupiteľstvu zobrať na vedomie predložený materiál.  
(pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 

 
Hlasovanie č. 10 - za: 17, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Skonštatovala, že uznesenie schválili. Body 10, 11 budeme 

spoločne prerokovávať.  
 
10. Dohoda o nadviazaní partnerstva medzi mestom Košice a mestom Charkov 
11. Zmena zakladajúcich dokumentov obchodnej spoločnosti Košická Futbalová Aréna.  
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Prečítam návrh uznesenia. Rada starostov v Košiciach 

odporúča Mestskému zastupiteľstvu v Košiciach prerokovať a schváliť podľa 
predloženého návrhu materiály pod bodmi 10 až 11. 
(pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 

 
Hlasovanie č. 11 - za: 17, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Skonštatovala, že uznesenia schválili. 
 
12. Grantový program na rok 2023 - schválenie dotácii úspešným žiadateľom grantovej výzvy 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: V nedeľu prebehlo zasadnutie hodnotiacej komisie, procesuje sa 

materiál, ktorý by mal byť rozposlaný, takže chcem pogratulovať uchádzačom. 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Rada Starostov v Košiciach odporúča MZ predložený 

materiál prerokovať a schváliť. 
(pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 

 
Hlasovanie č. 12 - za: 17, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Skonštatovala, že uznesenia schválili. 
 
13. Financovanie stavebných úprav ciest a chodníkov formou splátok 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Investičný dlh jednotlivých komunikácii vyčíslený. 

Riešime ďalší úver, keď sme nevedeli ani zostaviť rozpočet, nemáme ani monitorovaciu 
správu  
k plneniu rozpočtu, čiže ja tento materiál momentálne určite nepodporím. 
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p. Čop, riaditeľ MMK: Momentálne mesto ide v rámci finalizácie tretej etapy súvislých opráv 
         komunikácii, by mal byť spustený proces verejného obstarávania s dodávateľom, ktorý 

financuje daný projekt, je dohodnutý desaťročný splátkový kalendár. Ak máme 
rozbehnúť ďalšie práce, toto je práve tá cesta, vzhľadom na výrazný investičný dlh, mesto 
potrebuje ročne na opravu ciest niečo okolo 10 miliónov, 7 na opravy ciest a chodníkov, 
3 na príslušnú infraštruktúru. 

 
p. Exner, starosta MČ Košice - Lorinčík: Chcem sa opýtať, ak má mestská časť požiadavku na 

zaradenie ciest a chodníkov na opravu, či to má riešiť formou žiadosti na magistrát? 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Podľa toho, či to spadá pod mesto, priložili sme aj mapu evidovaných 
         ciest, je to za cca 10 miliónov, postupne pripravujeme projekty, musí to zapadať do 

koncepcie. Napríklad Jantárová a Južná trieda nemôžu súbežne naraz. Z bežných zdrojov 
na to nemáme finančné prostriedky. Je výhodnejšie to opravovať ešte keď nie je rozpad 
cesty, a nemusíme ísť do rekonštrukcie komunikácie ako napr. pri mestskej krytej 
plavárni, kde sa dlhodobo odkladala rekonštrukcia. 

 
p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce (faktická): Keď som rozprával s pánom Paučom 

tak sme sa bavili o lepení, som rád že sa bavíme o súvislých opravách, napr. malá 
Americká trieda, čiže to podporím. Tým pádom sa mení komunikácia s oddelením 
dopravy. Máme dať zoznam- žiadosť ešte tých ciest, aby mesto aj s mestskou časťou to 
schválili? 

 
p. Čop, riaditeľ MMK: Žiadosť môžete podať, ale budeme odpovedať, že mesto nemá finančné 

prostriedky na takéto opravy, tak práve týmto spôsobom by sa to mohlo zabezpečiť,  
a mohli by sme sa pustiť aj do prípravy projektovej dokumentácie. Ak sa máme do toho 
pustiť potrebujeme na referáte dopravy vedieť, že máme finančné prostriedky. 

 
p. Petrík, starosta MČ Košice - Šaca (faktická): Za našu mestskú časť, cesta tretej triedy do 

Malej Idy, ale nie je tam Lúčna ulica, aby sa doplnila. Ako sa prejaví vo financovaní 
mestských častí, keď mesto bude zaťažené úverom. 

 
p. Čop, riaditeľ MMK: Čo sa týka Lúčnej, dajte podnet kolegom z dopravy, pán Paučo, resp. 
         pán Mikula, aby to zahrnuli do databázy. Čo sa týka cesty Malá Ida to je projekt, ktorý 

bude veľmi ťažké zohnať financie, momentálne aktualizujeme na strategickom oddelení 
podľa plánu obnovy, aby sme sa uchádzali o eurofondy. Ohľadom úveru, v prvom roku 
je splatné DHP a nasledujúci rok splátky desatiny z hodnoty, čo je cca 10%, tých 700 
tisíc. 21 miliónov je rozdelené na 3 roky po 7 miliónov. Cena prác, materiálov. Na 
dopravnej komisii sa táto téma zdôvodňovala. Financuje to dodávateľ, to je vysúťažené 
cena, nemôže si účtovať úrok ani postúpiť požiadavku. A vieme si to porovnať, ak by 
cena bola neekonomická vieme nepodpísať daný kontrakt. 

 
p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce (faktická): Ja som povedal, že podporím, tak 

kolega Petrík povedal, že zásobník, ja práve nechcem, aby ostali výtlky, ale súvislé 
opravy. My sme taký zoznam dávali, tak či ho mám podať. 

 
p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Chcem sa opýtať, viem že sa mala 

opravovať trieda generála L. Svobodu, a nie je tam zahrnutá a podchody, či je možné 
zapracovať. 
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p. Čop, riaditeľ MMK: Čo sa týka podchodov a múrov, to je iná položka v rozpočte, to nie je 
zo súvislých opráv, a tam sú vyčlenené sumy pre projektové prípravy. Vzhľadom na 
projekt  
a prípravy, tento rok budeme vedieť vysúťažiť, ale realizácia až na budúci. Napr. Lidické 
námestie momentálne spracúvajú, ale to nesúvisí. 

 
p. Exner, starosta MČ Košice - Lorinčík: Viem, že výzva je na infraštruktúru ciest a pripravuje 

sa ďalšia, malé mestské časti budú oprávnenými žiadateľmi, je možná podpora od mesta 
od strategického oddelenia. 

 
p. Čop, riaditeľ MMK: Našu podporu máte morálnu, ale kapacitne máme rozpracovaných 90 

projektov, ak si pripravíte projektovú dokumentáciu, zároveň chceme získať ďalších ľudí, 
lebo nám schválili ďalšie cyklochodníky, aby sme začali stavbu, zrealizovali, zmenové 
konania. 

 
p. Exner, starosta MČ Košice - Lorinčík: K tým 90 projektom, ktorých mestských častí sa to 

týka? Či sa aj našej mestskej časti? 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Vždy prvý piatok v mesiaci máme poradu primátora, kde vieme ktoré 

chodníky, cyklochodníky, školy, je to verejné dostupné na strategickom oddelení pod  
p. Dlhým, aj koordinujú s mestskými časťami. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: poprosím organizačné o preposlanie dokumentu. 
 
p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov (faktická): Ešte cesta L. gen. Svobodu. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Viem tak, že je to zaradené ale asi cez p. Mikulu, referát dopravy, ale 

to preverím. Je to v harmonograme. 
 
p. Petrík, starosta MČ Košice – Šaca (faktická): Chcem sa spýtať ohľadom stretnutia s pánom 

ministrom Balíkom o pláne obnovy, bolo povedané, že bude použitých v rámci SR  
7 miliónov eur a že bude výzva. Že či máte nejaké iné informácie. 

 
p. Čop, riaditeľ MMK: Z plánu obnovy nejakých 10 miliónov pre našu oblasť, v rámci toho, 

prípravy Ukrajinskej ulice, rekonštrukcia mosta na Hlinkovej za 8,5 a cesta Malá Ida za 
4 milióny. Mesto pracuje na niekoľkých projektoch, aby sme sa vedeli uchádzať, podľa 
toho ako budeme s prípravou stavebného povolenia. Napr. most ponad Mlynský náhon, 
v tejto kapitole je pre nás málo peňazí. 

 
p. Lörinc, starosta MČ Košice – KVP (faktická): Chcem povedať starostom, že nespoliehal by 

som na peniaze, ktoré hovorí MIRRI, lebo nevieme aké budú podmienky, (v rámci 
projektu TENT) sú tam cesty aj druhej tretej triedy ktoré majú iný význam než naše. 
Druhá možnosť boli eurofondy, ale pre obce v menej rozvinutých regiónoch. Tretia 
možnosť, ministerstvo financií dávalo 17 miliónov na také projekty, ale dokedy bol 
minister p. Matovič to zrušili. MIRRI pred voľbami vypisuje výzvy, ako napr. na šport 
2,5 miliónov, a na cesty keď vypíšu predpokladám, že s takými podmienkami, že mestské 
časti to nebudú môcť splniť. 

 
p. Kavuľa, starosta MČ Košice - Pereš: Ulica Bystrická, veľakrát sa hovorilo, p. primátor ma 

splnomocnil na jednanie s pozemkovým fondom, jednal som trikrát s fondom, potom bol 
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vymenený generálny riaditeľ, nový riaditeľ predložil tieto otázky. Len vtedy keď máte 
predložený projekt. Tá Bystrická je hlavná na Pereši a nebola určená na takúto, bude  
s tým problém aj pre Lorinčík. Pán riaditeľ, otázka, či máme projekt, keď nemáme, 
nemáme sa s nimi čo baviť, vyhlásenie vlastníka, že či má nato finančné prostriedky,  nie 
je zmyselné hovoriť o výstavbe chodníka, ktorých chýba, keď tá cesta potrebuje 
rekonštrukciu. Preto by som poprosil, aj chcem poďakovať za ústretovosť či by bolo 
možné pracovné stretnutie na upresnenie. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán riaditeľ kyve hlavou, že áno. Takže dávam hlasovať. 

Rada Starostov v Košiciach odporúča MZ materiál prerokovať a schváliť. 
(pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 

 
Hlasovanie č. 13 - za: 17, proti: 1, zdržalo sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Skonštatovala, že uznesenia schválili. 
 
14. Informatívna správa o možnosti realizácie prechodu samosprávnych kompetencií v 
oblasti materských škôl z mestských častí na mesto 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Týka sa to Šace, Starého Mesta, kedy treba dofinancovať 
          materské školy, mesto Košice je zriaďovateľom 54, a je na rozhodnutí zastupiteľstva. Od 

1.1. Šaca je za, aby mesto si zobralo materskú školu. 
 
p. Petrík, starosta MČ Košice - Šaca: Pán riaditeľ, ten podnet vznikol na základe našich 

poslanov, budeme mať zastupiteľstvo 15-tého, či by ste im to nemohli prísť vysvetliť 
ohľadom financovania materskej škôlky. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Možno p. Lopušňáková, vedúca z oddelenia školstva. 
 
p. Petrík, starosta MČ Košice - Šaca: Pošlem Vám pozvánku do emailu, aby im vysvetlili. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Tento materiál je aj z dôvodu presunu kompetencií, a nie je to 

jednoduchý proces, aby sme stihli zaradiť školské zariadenia a konštatujem, že už sa 
zrealizovali také. Vieme zabezpečiť metodické vedenie, podporu školských služieb. 
Prišiel by som ja, pani Lopušňáková a pán Macko ako právnik. 

 
p. Exner, starosta MČ Košice - Lorinčík: K škôlke, naša mestská časť získala finančné 

prostriedky na rekonštrukciu domu kultúry 490 tisíc eur, kde sídli aj pracovisko škôlky, 
zvýšili sme kapacitu škôlky o 100%, mestská časť investovala 14 tisíc. Očakávame 
poplatok za rozvoj 13 tisíc eur, a chceme investovať do budovy domu kultúry, ktorý je 
majetkom mesta. Chceme poprosiť o stretnutie aj s pani riaditeľkou škôlky, lebo treba 
investovať a už máme 30 detí prihlásených, ak by sme mali ešte dve triedy mali by sme 
ďalších 30 detí. Zriaďovateľom škôlky je mesto. 

 
p. Čop, riaditeľ MMK: Kľudne, ten termín nájdeme, zároveň poviem, že možnosti rozpočtu sú 

obmedzené podľa rozpočtu. 
 
p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov (faktická): Aj ja by som sa rád stretol, 

od decembra sa snažím cez pána Kaščáka. 
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p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Tiež som sa potešil, tiež čakám mesiac na termín, ale 
asi som mal blbú tému. A pán starosta Babušík má ešte blbšiu tému. Chcem pozvať 
kolegu zo Šace na komisiu ohľadom kompetencii. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Návrh na uznesenie, Rada Starostov v Košiciach odporúča 

MZ Informatívnu správu o možnosti realizácie prechodu samosprávnych kompetencií      
v oblasti materských škôl z mestských častí na mesto prerokovať a schváliť podľa 
predloženého návrhu. 
(pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 

 
Hlasovanie č. 14 - za: 18, proti: 0, zdržalo sa: 0 
                                    za: +1 (Kavuľa-ručne) 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Skonštatovala, že uznesenie schválili.  
 
Body č. 15 až 43 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Otvorila spoločnú rozpravu k nasledovným bodom: 
 
č. 15  Odňatie nehnuteľného majetku zo správy Mestskej časti Košice - Barca  
č. 16 Odňatie nehnuteľného majetku mesta zo správy ZŠ Gemerská 2 Košice 
č. 17 Zverenie nehnuteľného majetku do správy ZŠ Staničná 13 Košice 
č. 18 Prevod pozemku parc. C KN č. 587/86 v k. ú. Vyšné Opátske z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa 
č. 19 Prevod pozemku parc. C KN č. 587/87 v k. ú. Vyšné Opátske z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa 
č. 20 Prevod pozemku parc. C KN č. 587/88 v k. ú. Vyšné Opátske z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa 
č. 21 Prevod pozemku parc. C KN č. 587/91 v k. ú. Vyšné Opátske z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa 
č. 22 Určenie spôsobu prevodu pozemku parc. C KN č. 5481 v k. ú. Terasa z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa 
č. 23 Nájom pozemkov v k. ú. Terasa za účelom majetkovoprávneho vysporiadania areálu 
lokalita Popradská ul. pre Turkon s.r.o. z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
č. 24 Odňatie nehnuteľností  pozemkov par. C KN č. 3755/546 a 3755/575, k. ú. Grunt zo 
správy MČ Košice – Sídlisko KVP 
č. 25 Určenie spôsobu prevodu pozemku v k. ú. Terasa pre spoločnosť OFTUM REAL s.r.o. 
z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
č. 26 Určenie spôsobu prevodu pozemkov formou zámeny v lokalite „Obvodové centrum 
Terasa“ medzi mestom Košice a Ing. I. B. z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
   
č. 27 Určenie spôsobu prevodu pozemkov formou zámeny v lokalite „Obvodové centrum 
Terasa“ medzi mestom Košice a Ing. R. H. z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
č. 28 Prenájom pozemkov v  k. ú. Nové Ťahanovce za účelom majetkovoprávneho 
vysporiadania pozemkov pod parkoviskom na Berlínskej ulici pre MČ Košice – Sídlisko 
Ťahanovce z dôvodov hodných osobitného zreteľa 
č. 29 Prenájom pozemkov v  k. ú. Nové Ťahanovce za účelom realizácie stavby: Verejné 
osvetlenie priestoru Berlínska 14 – 22, dvorná časť od Maďarskej ulice pre Dopravný podnik 
mesta Košice, akciová spoločnosť z dôvodov hodných osobitného zreteľa 
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č. 30 Určenie spôsobu prevodu nehnuteľnosti, pozemku v k. ú. Košická Nová Ves pre prof. 
Ing. J. B., PhD. z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
č. 31 Určenie spôsobu prevodu nehnuteľnosti, pozemku v k. ú. Severné Mesto pre Ing. Z. K. 
z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
č. 32 Určenie spôsobu prevodu nehnuteľnosti, pozemku v k. ú. Severné Mesto pre Ing. P. B., 
CSc. a manželku  MUDr. E. B. z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
č. 33 Určenie spôsobu prevodu nehnuteľnosti - prevod voľného nebytového priestoru  
č. - (pôvodne CO kryt) v bytovom dome na ul. Komenského č. 21 pre 9-tich vlastníkov bytov 
z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
č. 34 Prevod pozemkov v k. ú. Myslava pre N. V., Ing. V. V. a Ľ. V. z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa 
č. 35 Prenájom častí pozemkov pre Mestskú časť Košice - Nad jazerom za účelom výstavby 
verejného osvetlenia chodníkov na Galaktickej a Meteorovej ulici v Košiciach z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa 
č. 36 Prenájom pozemkov v k. ú. Terasa pre účely realizácie projektu „Bytový dom 
Floriánska“ pre žiadateľa HOPE spol. s r.o. Košice z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
č. 37 Prenájom pozemku, parcely registra C KN č. 2651/10 v k. ú. Severné mesto pre 
Občianske združenie: Spoločenstvo pre lepšie bývanie Letná 11-17 z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa 
č. 38 Prenájom pozemku reg. C-KN časť parc. č. 2503/1 v k. ú. Skladná pre MČ Košice - Juh 
z dôvodov hodných osobitného zreteľa 
č. 39 Zverenie pozemkov vo vlastníctve Mesta Košice a stavebných objektov vybudovaných v 
rámci realizácie rezidenčného komplexu „Nová Terasa“ do Správy mestskej zelene v 
Košiciach“ 
č. 40 Zámena pozemkov  v k. ú. Barca v lokalite Medenej ulice s Ing. D. S. z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa 
č. 41 Určenie spôsobu prevodu pozemku parcely registra CKN č. 6094/2 v k. ú. Severné Mesto 
pre p. Ing. G. G. z dôvodov hodných osobitného zreteľa 
č. 42 Určenie spôsobu prevodu pozemku v lokalite  Hrbovej ulice  v k. ú. Severné mesto pre 
CRTC s.r.o. z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
č. 43 Prevod nehnuteľností, pozemku pod stavbou a priľahlých pozemkov v k. ú. Severné 
Mesto pre Ing. J. J. a Ing. M. J. 
   
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Pán riaditeľ, zverenie pozemku a stavebných objektov 

v rámci realizácie Nová Terasa do správy Mestskej zelene. Kto tam vykonáva údržbu? 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Postupne preberáme veci okolo verejného osvetlenia, ešte nie sú 

prebraté. Momentálne robí údržbu mestská zeleň na základe objednávky od mesta.  
V prípade, že to je zverené do správy je to súčasťou rozpočtovaných prostriedkov. 

 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ (faktická): Či nepozabudli v tejto lokalite pokosiť, 

spýtať sa správy mestskej zelene. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Je to o objednávke, a podľa kapacít. 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Potvrdzujem, že na kosby je veľa požiadaviek 
 
p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov (faktická): Chcem sa opýtať, ohľadom 

lokality južná strana na Hore, či je to možné riešiť objednávkou. 
 



14 

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Ak to nie je vo vlastníctve mesta, tak nie. 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nakoľko sa do rozpravy nikto neprihlásil, rozpravu 

uzavrela a predniesla návrh na uznesenie: Rada starostov v Košiciach odporúča MZ 
v Košiciach materiály v bodoch 15-43 prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu. 
(pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 

 
Hlasovanie č. 15 - za: 19, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Skonštatovala, že uznesenie schválili.  
 
Doplnené body: 
 
č. 43/1 Návrh VZN mesta Košice Určenie názvu ulíc „Lechkého ulica, Cikkerova ulica,  
Szabadošova ulica“ 
č. 43/2  Zriadenie vecného bremena pre stavbu „Via – Lux - Domov sociálnych služieb 
a zariadenie pre seniorov, Andraščíkova 2, Košice“ na pozemku, parc. č. 49/8 a pozemku, 
parc. č. 34/2 v katastrálnom území Barca ako jednorazovú finančnú náhradu za trvale 
zriadenie vecného bremena vo výške 1,- €  v prospech KSK z dôvodu hodného osobitného 
zreteľa.  
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Predniesla návrh na uznesenie: Rada starostov v Košiciach 

odporúča MZ v Košiciach doplnené materiály prerokovať a schváliť podľa predloženého 
návrhu. 
(pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 

 
Hlasovanie č. 16 - za: 19, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Skonštatovala, že uznesenie schválili.  
 
č. 43/3 Informácia o zámere mesta Košice - zriadenie príspevkovej spoločnosti BUSINESS 
Košice.  
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Predniesla návrh na uznesenie: Rada starostov v Košiciach 

berie na vedomie Informáciu o zámere mesta Košice - zriadenie príspevkovej spoločnosti 
BUSINESS Košice. 
(pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 

 
Hlasovanie č. 17 - za: 14, proti: 0, zdržali sa: 4 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Skonštatovala, že uznesenie schválili.  
 

- - - 
 

Bod č. 3 
Návrh na prerozdelenie podielových daní 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: V mestskom zastupiteľstve bolo schválené uznesenie, kde 

sa išlo škrtať 4% zo všetkých položiek, teda 13 600 na 13 miliónov, aby bola zachovaná 
udržateľnosť rozpočtov mestských časti, aby všetky dostali minimálne toľko peňazí ako 
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k 31.12. plus 3,85 čiže na úrovni 13,3. Toto bolo schválené plus peniaze z Fast Care, kde 
by mestské časti dofinancovali malé mestské časti, ktoré nemajú ani 40 tisíc, aby každá 
mestská časť mala aspoň 90 tisíc. 6 malých mestských častí, Lorinčík, Šebastovce, Poľov, 
Luník, Krásna, Džungľa treba dofinancovať. Tento návrh pojednáva, že mestské časti 
dostanú menej peňazí, zároveň aj Ťahanovce, v čase keď sa nevedel zostaviť rozpočet. 

 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Peniaze Fast Care za Ukrajinu sú niečo iné 

ako podielové dane. Z Ukrajiny budú dofinancované mestské časti, ktoré majú nízky 
príspevok z Fast Care, to je niečo iné, tak to bolo prisľúbené. Táto tabuľka, bolo schválené 
uznesenie na Rade starostov, kde bolo iné prerozdelenie podielových daní, toto uznesenie 
nebolo prečítané návrhovou komisiou na mestskom zastupiteľstve, že sa pripraví iný 
návrh. Tento návrh hovorí o pomere počtu obyvateľov. Keďže uznesenie nebolo 
akceptované na zastupiteľstve. 

 
p. Lörinc, starosta MČ Košice – KVP: (faktická) Chcem sa spýtať p. Krcha. V tabuľke KVP 

144,9 a teraz 143,7 mínus 12 tisíc a plus ešte máme dávať 10% z Ukrajiny mestským 
častiam, alebo len 12 tisíc? 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Predtým na úrovni roka 2022, a potom sa poskladáme na 

dofinancovanie mestských častí 10%. Mesto aj keď dostane menej podielových dani aj 
tak ich nemá menej ako minulý rok. Každý by mal dostať minimálne toľko plus 
dofinancovanie z Fast Care, keď dáš ešte 10% z Fast Care tak aj máš menej z podielových 
daní. 

 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: To koľko ktorá mestská časť dá do fondu 

solidarity je na každej mestskej časti, to nesúvisí s tým. Napr. Džungľa bude mať plus 
tisíc ale treba 40 tisíc. Touto podielovou daňou získa tisíc. Tento prepočet je na počet 
obyvateľov, netreba to miešať s Fast Care, to s týmto prerozdelením nemá nič spoločné. 

 
p. Lörinc, starosta MČ Košice – KVP: Každý v podstate sa zaujíma, z 59,50 bolo navýšené. My 

máme také isté kompetencie ako Košická Nová Ves, a nedostávame 150 eur, plus 10% 
dvíhanie platov, inflácia 12%, elektrika 110%. Reálne to nevieme utiahnuť, bolo škrtnuté 
kapitálový transfer, areál na Drocárovom parku, 125 tisíc eur na cesty. Máme dve hlavné 
cesty, ktoré mesto opravilo, za čo ďakujeme, a nemám z čoho iné cesty. Schválili sme 
úver 300 tisíc, na rezervnom fonde 20 tisíc. Dávam návrh na uznesenie, Rada starostov 
žiada zmenu spôsobu prerozdelenia výnosu podielu dane z príjmu fyzických osôb medzi 
mestské časti tak, aby všetkým častiam, ktorým štatút priznáva obdobný rozsah 
kompetencii v rámci deľby samosprávnych pôsobností boli na výkon samosprávnych 
pôsobností poskytnuté rovnaké finančné prostriedky podľa sadzby na obyvateľa. To je 
nediskriminačné. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Bude ďalších 10 uznesení, ale každý má právo. 
 
p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Dovolím si spraviť návrh, každá 

mestská časť sa snaží vydobyť finančné prostriedky, ale stále je iná hodnota podielových 
daní, iný návrh, ale návrh je ten, aby Rada starostov požiadala Komisiu pre deľbu 
pôsobností medzi mestom a mestské časti prípravou percentuálneho zapracovania priamo 
do štatútu, tak aby štatút definoval minimálnu hodnotu prerozdelenia podielových daní  
z príjmu mesta. 
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p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Relevantný údaj je vychádzať z účtov, lebo návrh rozpočtu 
je jedna vec, ale prvýkrát podiel na navýšených peniazoch bol, keď je vyššia daň 
poukázaná na mesto. Aj rozpočty mestských častí by sa lepšie zostavovali lebo by si 
vedel, koľko peňazí má dostať mestská časť. Aby sme všetci ostali na úrovni roka 2022, 
aby nikto nikomu nezávidel. 

 
p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Chcel som zareagovať, si to viem 

predstaviť, že sa tomu bude venovať Komisia na deľbu pôsobností, ktorej je členom aj  
p. námestník, aby sme potom vedeli zapracovať do štatútu. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: By sme sa mali pobaviť o kompetenciách, keď to môže 

KVP tak prečo nie aj ostatní. 
 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Zaradil som to aj do bodu rokovania, je potrebné to 

percentuálne ukotviť v štatúte, ale aby to spĺňalo kritérium spravodlivosti, v prípade KVP 
je to o dofinancovaní, v prípade iných o prebratí kompetencií, takže určité percento, aby 
to bolo spravodlivé aj voči mestu. 

 
p. Súkeníková, starostka MČ Košice – Juh: Takisto nám odobrali 110 tisíc na areál Alejovú, 70 

tisíc na relaxačné centrum, máme 4 nelegálne osady, ešte 10% z Fast Care, dokopy 270 
tisíc. Takže čo sa týka podielovej dani asi nie. 

 
p. Kavuľa, starosta MČ Košice - Pereš: Nepripadám si ako hovorca zástupcov malých 

mestských častí, niečo je nedopovedané. Uznesenie prijaté Radou starostov bolo 
návrhovej komisii doručené, ale nebolo predložené. Stále platí štatút aký je, ale 
neznamená, že nie sme rovnocenní. Starostovia mestských častí si povedzme, prečo sme 
sa nezúčastnili Rady starostov, prečo sa nedodržuje čo sa schváli na Rade starostov. Ten 
návrh p. starostu z Krásnej bol dobrý, my sme ho prerokovali, ale toto sa mi zdá byť 
spravodlivé. Ešte… počas rokovania som písal pracovníčke, k dnešnému dňu máme 2175 
obyvateľov, čo keď tie čísla sú iné? Mnohí sa navzájom pýtame ako to je s peniazmi  
z Ukrajiny, som bol aj u pani Hrubej nemajú tie informácie. Či sa nevieme obrátiť na 
tento inštitút. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: 1500 zmlúv samospráv je v procese spracovania, priebežne 

stanoviská, každý z vás vie sa informovať na MIRRI. 
 
p. Petrík, starosta MČ Košice - Šaca: Skúste kolegovia z veľkých mestských častí, Šaca nechce 

byť mestskou časťou Košíc, nemáme ale právne nato, aby sme sa dokázali odtrhnúť. Keby 
sme boli mesto by sme mali rozpočet 6-8 miliónov, a dostávame pár tisíc od mesta. Koľko 
peňazí má mesto z každej malej mestskej časti, som zvedavý ako budú reagovať občania 
dedín… Šaca prispievala 40 miliónov na DPMK a nemáme na základne potreby a sa 
handrkujeme o 5 - 10 tisíc. Ešte karate som musel začať cvičiť. Šaca nechce byť mestskou 
časťou Košíc, mesto sa dostalo do nejakej finančnej situácie, a my sme vazalom dlhu 
Košíc. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre si to vystihol, tomu sme sa chceli vyhnúť, aby sme 

sa handrkovali a dospeli sme k tomu, že sa hádame a tento návrh hovorí, že 10 mestských 
častí dostane menej na podielových daniach. 
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p. Gibóda, námestník primátora: Musíme si povedať, či sa budeme podľa počtu obyvateľov 
alebo koľko stojí správa daného územia. Mesto má menej o 30 miliónov eur. By sme sa 
nemali hádať len medzi sebou, ale aj o potrebách mesta. Volvo nie je v katastri mesta 
Košice, ale všetci chcú využívať služby mesta, ale dane zostanú v katastri obce Valaliky. 
V každej časti je nejaká iná funkcia. Všade hľadajú spôsob ako koncentrovať služby. Aj 
ja často obhajujem mesto Košice, aj aj za mestské časti, mohli by ste podporiť, aby aj 
mesto Košice boli dofinancované. 

 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Som ochotný tento návrh stiahnuť, ak bude 

na mestskom zastupiteľstve predložený návrh, ktorý bol schválený na Rade starostov. 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Koľko tam bolo, ešte o 20 tisíc? 
 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Ponechávam toto uznesenie. 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem. 
 
p. Balčík, starosta MČ Košice - Kavečany: To, čo povedal Laco Lörinc, on má problém 

zabezpečiť tie úlohy, aj my tie údržby. Aj Kavečany si požičali. Súhlasím aj s p. Lörincom 
aj s p. Petríkom, tie mestské časti nemajú perspektívu. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Rada starostov odporúča MZ prerokovať a schváliť zmenu 

prerozdelenia podielových daní z príjmu fyzických osôb pre mestské časti na rok 2023. 
Pre Lorinčík – 146 840, Džungľa – 113 350, Šebastovce – 113 872, Kavečany – 206 163, 
Poľov – 181759, Pereš – 307 845, Vyšné Opátske – 397 924, Myslava – 375 718, 
Ťahanovce – 359 833, Košická Nová Ves – 444 508, Barca – 542 692, Krásna – 888 595, 
Šaca – 863 tisíc, Luník IX. – 404 861, Sever – 755 349, Staré Mesto 793 761, Sídl. 
Ťahanovce – 817 569, Juh 849 703, Nad Jazerom – 953 867, KVP – 1 milión 437 795, 
Dargovských hrdinov – 957 068, Západ – 1 472 785 tisíc. 

         (pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 
 
Hlasovanie č. 18 - za: 10, proti: 4, zdržali sa: 3 
 
Uznesenie nebolo schválené. 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pokračujeme, návrh p. starostu Lörinca, Rada starostov 

žiada o zmenu spôsobu prerozdelenia výnosu podielu dane z príjmu fyzických osôb medzi 
mestské časti tak, aby všetkým častiam, ktorým štatút priznáva obdobný rozsah 
kompetencii v rámci deľby samosprávnych pôsobností boli na výkon samosprávnych 
pôsobností poskytnuté rovnaké finančné prostriedky ako iným mestským častiam. 

         (pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 
 
Hlasovanie č. 19 - za: 5, proti: 0, zdržali sa: 11 
 
Uznesenie nebolo schválené. 
 

- - - 
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Bod č. 4 
Rôzne 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ak ma ešte niekto otázky, zatiaľ termín ďalšieho rokovania 

nemáme stanovený, ale môžeme hovoriť o presune administratívy, čo sa týka rušenia 
mestských častí. Či zmeniť štatút zmenu financovania mestských častí, alebo… 

 
p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Nedoručil som návrh uznesenia 

písomne, ale chcem sa spýtať či chcú kolegovia, aby sa vyjadrili, aby sa komisia venovala 
percentuálnemu rozdeleniu. Návrh uznesenia… 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pri bode Rôzne sa neprijímajú uznesenia, ale myslím, že 

väčšina je za. Každá mestská časť si vie urobiť zápis kompetencii, koľko kosba, koľko 
čo, koľko peňazí potrebuje mestská časť, ako to chceš zabezpečovať, to sa dá vypočítať.  
A dofinancovanie mestských častí. 

 
p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Len som chcel vedieť, či je niekto  

z kolegov, kto nesúhlasí s percentuálnym rozdelením. 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pripraví sa materiál. 
 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Chcel by som upriamiť pozornosť jak Dano 

Petrík hovoril o Šaci, sú 4 mestské časti ktoré sa môžu osamostatniť Šaca, Barca, Krásna  
a Košická Nová Ves. Dokopy majú viac na podielových daniach ako mesto dáva pre 
všetkých 22 mestských častí. Šaca 6-8, Barca 4,5 Krásna 4,5, Košická asi tak nie jak. 

 
p. Lörinc, starosta MČ Košice – KVP: Tri veci. Môj názor na pána Krcha, tá nová zákonná, 

ktorá bola predložená znemožnila túto možnosť, myslím, že sa to nedá. A chcel by som 
vyzvať kolegov, potrebujeme sa baviť o budúcom usporiadaní mesta. Dajme si rokovanie 
len k tomu. Náš najväčší problém nie je počet mestských častí, ale financovanie  
a kompetencie, táto debata je 5 rokov. Rok pred voľbami nemôžme, aj tak ten prechod 
majetku, delimitácia, to je na 2 roky robota. A pán riaditeľ, zajtra by mal byť kontrolný 
deň na vnútrobloku Čordákova - Jasuschová, nesedí stavebný denník, hrozí prepadnutie 
eurofondov, chcem vyzvať, aby sa vedenie mesta angažovalo. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Môžeme prerokovať, ako v rámci kompetencii, venovať 

tomu jednu radu mesačne, dohodnúť, že ešte sa stretneme a po prázdninách povedať  
k čomu sme dospeli. 

 
p. Lörinc, starosta MČ Košice – KVP: Keď sa mýlim, ta nová zákonná hovorí, že do polroka 

od schválenia má mesto predložiť nový model? 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nie, práve preto sme sa pýtali p. Takáča. Jediný termín je, 

že rok pred voľbami nemôžeme nič schvaľovať. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Chcel som ohľadne toho vnútrobloku na KVP, sa tomu venujeme, bolo 

rokovanie s dodávateľskou firmou. Boli sme aj v rozhodovaní či zmluvu vypovieme, ale 
mali by sme pokračovať, lebo nový proces obstarávania nestihneme. Sú tam betóny, bolo 
to predmetom zmenového konania, že kto to zaplatí, toto máme vydiskutované. 
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p. Gibóda, námestník primátora: Dámy a páni, reagujem na p. starostu Lörinca. Nemôžem            
s tebou súhlasiť, nemali by sme si klamať, nepovažujem sa za odborníka, aby som 
povedal, že toto vedenie mesta je kompetentné nastaviť ideálny model fungovania mesta. 
Poslal som Vám konferenciu k fungovaniu samosprávy, vypracované Radou EU, a títo 
experti navrhovali riešenie pre delenie kompetencie pre komunálne úrovne. To sa týka 
Bratislavy a Košíc. Prečítajte si aspoň na záver na strane 28, p. Marco Orlando pracoval 
na reforme samospráv v Taliansku. Môžem povedať, že nemyslím, že my dospejeme  
k riešeniu, ktoré bude ideálne, každý kto chce aby mesto napredovalo. 

 
p. Nigut, starosta MČ Košice - Ťahanovce: Naozaj som to čítal a zdá sa mi, že to neodzrkadľuje 

mesto Košice. My máme v Taliansku partnerov a tam fungujú aj obce pod 2000 ľudí, my 
nemôžme zobrať každý systém podľa inej krajiny. Nemôžme zrušiť samosprávu aj 
samosprávne kraje, veď to by bol chaos. Nemôžme rušiť mestské časti, keď sú mestá 
okolo 5000 ľudí. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Treba si povedať, len ako funguje samospráva v Čechách 

a každý vie povedať, čo v meste, mestskej časti nefunguje. Nie je pokosené, nie sú 
chodníky… Dohodneme si Radu starostov, aby ste spísali nejaký sumár, čo si pripravíte. 

         Dámy a páni, ďakujem, že ste boli na Rade starostov a považujme rokovanie za ukončené. 

- - - 
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Záver rokovania 

Predsedníčka Rady starostov v Košiciach Lenka Kovačevičová vyhlásila 11. rokovanie 
Rady starostov v Košiciach za ukončené. 

 

 

 

 

 

 Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová 

 predsedníčka Rady starostov 

 

 

 

 

 

Zápisnica vyhotovená dňa 06.07.2023 

Zapisovateľka: Ing. Silvia Nagyová 

 

 

 

 

 

 

Overovatelia zápisnice: 
 
 
PhDr. Dominik Babušík.. ............................................................. podpísal dňa: .................. 
 
Mgr. Ing. Adriana Šebeščáková Balogová ................................... podpísala dňa: 05.09.2023 
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